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POGOVORA PREDSEDNIKA VLADE REPUBLIKE SLOVENIJE JANEZA JANŠE 

ZA ODDAJO »ODMEVI« NA TELEVIZIJI SLOVENIJA 

Ljubljana, 27. marec 2008 

 
 
VLADIMIR VODUŠEK: Gospod predsednik, vam je danes uspelo umiriti politične stranke v zvezi s 
Hrvaško, pa tudi nekatere ministre? V zadnjem času se ta tema precej zlorablja, tudi že v volilni 
kampanji pravzaprav v Sloveniji.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ja, žal je res tako, da vedno, ko se bližajo volitve, še posebno 
državnozborske, nekateri izkoriščajo teme, ki v resni državi nikoli ne bi smele biti neka ključna točka 
predvolilne kampanje. Naš sestanek je morda nekoliko prispeval k temu, da bo tega nekoliko manj. 
Vsaj jaz tako upam. Vlada je posredovala informacije o tem, kje je trenutno, kje se trenutno nahajamo 
pri aktivnostih, s katerimi želimo rešiti ta odprta vprašanja, še posebej mejna. Seznanili smo jih tudi s 
tem, da je prišlo zaradi tega, ker je Hrvaška uveljavila zaščitno ekološko ribolovno cono tudi za države 
članice Evropske unije - v nasprotju z dogovorom - do dvomesečne zamude. Ampak zdaj, ko je ta ovira 
odpravljena, delo poteka naprej. Bomo nekje konec aprila videli ali je to pot, ki lahko v nekem realnem 
času prinese rezultate. Vlada je obljubila predsednikom parlamentarnih strank, da preden bomo kar koli 
na vladi sklepali ali poslali kakšno rešitev v parlament, bomo opravili še temeljit posvet v tem istem 
krogu.  
 
VLADIMIR VODUŠEK: Sta to sprejela tudi minister Erjavec, predsednik DeSUS-a in gospod Šrot, 
predsednik Ljudske stranke? Namreč gospod Erjavec je včeraj obiskal gospoda Joška Jorasa. Ljudska 
stranka, Zavod 25. junij pa je danes objavil na spletni strani nekatere dokumente, ki naj bi dokazovali, 
da je zunanje ministrstvo dele slovenskega ozemlja brez sklepov državnega zbora ponujalo Hrvaški. In 
še nekatere druge neugodne, za Slovenijo obremenjujoče podatke v zvezi s Hrvaško. Med drugim tudi 
omenjajo, da naj bi bila trgovina z orožjem razlog za to, da se ne moremo dogovoriti s Hrvaško za mejo.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Najprej, jaz tega dokumenta nisem bral. Ampak to kar citirate 
je v veliki meri neresno in tudi očitno netočno. Vsaj v mandatu te vlade noben enostranski ukrep 
sosednje države ni ostal brez ustreznega odgovora. Tam, kjer se je dalo narediti kakšen korak naprej, 
smo ga tudi naredili. Tudi to, o čemur sem prej govoril, kaže, da ne držimo križem rok. Slovenija se je v 
tem času zadnjega leta, ko se nekako tudi znotraj parlamentarnih dejavnikov oblikuje soglasje, da bi 
eventualno ta sporna vprašanja predložili v odločanje neki mednarodni arbitraži, posvetovala s 
številnimi najuglednejšimi mednarodno pravnimi strokovnjaki. Smo tudi na ta korak pripravljeni, v kolikor 
se bo dalo s sosednjo državo uskladiti okvir za to predložitev - okvir, ki bi ga predložili morebitni 
arbitraži oziroma tretji strani. Tu ni nobenih razlogov za to, da bi kdor koli, vsaj tej vladi očital, da je na 
kateri koli točki popustila v škodo slovenskim nacionalnim interesom.  
 
VLADIMIR VODUŠEK: Ste pa bili kritični do Ljudske stranke, ravno zaradi tega, menda na sestanku?  
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PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ja, na sestanku je na nek način prišlo prvič, da temu, kar sem 
prej govoril, ni nihče nasprotoval. Torej delo bo teklo naprej. Ta isti krog predsednikov oziroma vodij 
parlamentarnih strank bo vlada ponovno informirala nekje konec aprila kje smo. Kar se tiče pa recimo 
tega vtisa, ali se bo to vprašanje še naprej izkoriščalo za neke predvolilne politične namene, za 
nabiranje političnih točk, pa sem dobil občutek, da pri večjih parlamentarnih strankah obstaja neka 
resnost pri obravnavi tega vprašanja in tudi pripravljenost, da se to ne izkorišča. Dočim pri nekaterih 
manjših strankah, žal, tega občutka nisem dobil.  
 
VLADIMIR VODUŠEK: Ste se mogoče v zadnjem času pogovarjali tudi kaj s hrvaško stranjo, z 
gospodom Sanaderjem? Ali bodo Hrvatje nadaljevali s temi enostranskimi dejanji, recimo kot je ta 
prodaja zemlje na levem bregu Dragonje? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Torej, ta prodaja zemljišča v lasti Sklada kmetijskih zemljišč in 
gozdov Republike Slovenije je bila enostranska poteza. Nezakonita, v nasprotju z Brionsko izjavo. 
Seveda smo protestirali, tudi sam osebno sem protestiral pri predsedniku hrvaške vlade. Zdaj glede 
tega konkretnega primera je vse odvisno od tega, ali bo oseba, ki ima zakonito v najemu to zemljišče, 
to zemljišče lahko še naprej nemoteno uporabljala ali ne. V kolikor bo tukaj prišlo do motenj, bo to 
nadaljevanje te enostranske poteze in Slovenija bo nanjo reagirala.  
 
VLADIMIR VODUŠEK: Kaj pa nekateri novi dokumenti, ki naj bi se pojavljali v zvezi z mejo s hrvaško iz 
70. let, ki naj bi ne bili tako ugodni za Slovenijo - kot recimo govorijo nekatere stranke, tudi sedaj recimo 
Ljudska stranka - ki naj ne bi dokazovali teh maksimalističnih tez ali pa maskimalističnih zahtev 
Slovenije? 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, tukaj nekih strateških dokumentov, ki bi vse postavili na 
glavo, ni. Če bi bili, bi že zdavnaj prišli v javnost, bodisi pri nas, bodisi na hrvaški strani. Obstaja pa 
seveda ob kopenski meji med Slovenijo in Hrvaško več točk, lahko bi celo rekli nekaj deset, kjer se je 
jurisdikcija v času, ko smo živeli v bivši Jugoslaviji, mešano izvajala. Nekatere pristojnosti iz ene strani, 
druge pristojnosti z druge strani. Tukaj obstaja različna dokumentacija, ki samo potrjuje, da je reševanje 
zapleteno. Kjer ni možno zelo enostavno uveljaviti odločitve, ki smo jo sprejeli 25. junija leta '91. Se 
pravi, da se stanje enostavno preslika v pristojnost državnih organov tam, kjer so bile prej pristojnosti 
republiških organov. Tam, kjer so bile pristojnosti deljene, se je treba dogovoriti, odločiti ali pa poiskati 
arbitra.  
 
VLADIMIR VODUŠEK: Na koncu bi vaš vprašal še, je torej Haag še vedno najbolj realna rešitev 
oziroma najbolj realna opcija reševanje meje s Hrvaško?  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Ne Haag, ampak predložitev tega vprašanja nekemu arbitru, 
tretji strani. Glede na to, da z bilateralnimi pogovori v sedemnajstih letih ni prišlo do rešitve, je v tem 
trenutku verjetno edina realna pot do nekega rezultata, ki bi omogočil sprejemljiv kompromis. Ali bo ta 
pot tudi dejansko uporabljena, pa bomo videli potem, ko bosta obe komisiji pravnih strokovnjakov 
primerjali okvire, ki jih pripravljajo.  
 
VLADIMIR VODUŠEK: Mislite, da bo ta meja s Hrvaško oziroma odprta vprašanja s Hrvaško, lahko 
odločilno vplivala na izid volitev? Nekako se zdaj poskuša - pravzaprav vam kot nekako državotvorni 
stranki - vrniti nekako ali pa nagajati na tem področju. Ker pač zdaj imate le oblast in ste odgovorni za 
dogajanje, tako v državi kot ob meji. 
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: No, Slovenska demokratska stranka se je obnašala odgovorno 
tudi, ko je bila v opoziciji. Nenazadnje smo sporazum Drnovšek - Račan podprli kot opozicijska stranka 



 

Gregorčičeva 20, 25, 1000 Ljubljana, Slovenija, telefon: 01 / 478 10 00, faks: 01 / 478 17 21, www.kpv.gov.si 
 

in na ta način omogočili neko enotnost v Sloveniji, ki je še vedno naš adut, glede na to, da je ta 
sporazum še vedno del naših pogajalskih izhodišč oziroma argumentov. Kar se tiče konkretno teh 
političnih koristi mislim, da je v slovenskem parlamentu ena sama stranka, ki to vprašanje izkorišča tudi 
na ta način, da nabira neke politične točke. Vsi ostali pa so neka kopija in seveda volivci vedno raje 
izberejo original kot kopijo, če imajo oboje v ponudbi.  
 
VLADIMIR VODUŠEK: Hvala lepa.  
 
PREDSEDNIK VLADE JANEZ JANŠA: Hvala. 
 


